
Raadsvoorstel

Status: Besluitvormend

Agendapunt: 5

Onderwerp: Jeugdsportsubsidie en mogelijkheden lastenverlichting

Datum: 10 augustus 2021

Portefeuillehouder: drs. J.W. Uitslag

Decosnummer: 1315

Informant: Leo Kortstee
l.kortstee@dalfsen.nl
(0529) 488 346

Voorstel:
1. Kennis te nemen van de (on)mogelijkheden van exploitatiekosten-verlagende mogelijkheden bij 

sportverenigingen.
2. Vooralsnog te kiezen voor uitwerking van de mogelijkheid om over te kunnen gaan op 

ledverlichting door sportverenigingen op gemeentelijke sportvelden. 
3. Het college opdracht te geven dit onderzoek uit te voeren en opnieuw aan de raad ter 

besluitvorming aan te bieden.



Inleiding: 
Bij de vaststelling van de Programmabegroting 2021-2024 heeft u als gemeenteraad besloten de 
jeugdsportsubsidie niet te schrappen. Wel is besloten te komen met:

- een verkenning naar de mogelijkheden van exploitatiekosten-verlagende mogelijkheden voor 
alle betrokken verenigingen.

- een eerste concreet voorstel voor (minstens) een exploitatiekosten-verlagende voorziening, 
waarbij er sprake is van een beperkte terugverdientijd. 

Argumenten:
1.1 Er zijn weinig overeenkomsten en er is veel diversiteit in de exploitatiekosten van de 
sportverenigingen
Op basis van de Beleidsregels Jeugdsportsubsidie ontvangen jaarlijks ruim 20 sportverenigingen 
jeugdsportsubsidie. In 2021 zijn dit er 22. In bijgevoegde bijlage treft u een overzicht met de 
betreffende sportverenigingen aan. Deze verenigingen vormen een bijzonder gevarieerde groep. Het 
enige dat (conform subsidievoorwaarde) voor iedereen geldt, is dat elke vereniging contributie 
afdraagt aan de betreffende sportbond. 

De betreffende sportverenigingen maken gebruik van verschillende locaties. Deze zijn als volgt onder 
te verdelen: 

 Eigen beheer; de vereniging is volledig verantwoordelijk voor de exploitatielasten, namelijk: 
o gebruik van de gemeentelijke sportvelden.
o gebruik van een eigen locatie (niet gedeeld). 

 Huur derden; de vereniging huurt één of meerdere ruimten in een sporthal/kulturhus. 
 Geen locatie; de vereniging heeft geen (vaste) locatie.  

De diversiteit in locaties is erg groot. Dit maakt dat werken aan het verlagen voor exploitatielasten in 
het algemeen voor verenigingen niet mogelijk is. Voor de verenigingen die een eigen locatie hebben, 
dan wel de gemeente verhuurt de locatie, zijn er wel exploitatieverlagende mogelijkheden. Het gaat 
hierbij om duurzaamheidsmaatregelen. De gemeenteraad heeft gevraagd om een 
exploitatiekosten verlagende voorziening, waarbij er sprake is van een beperkte terugverdientijd. 
Wanneer de beperkte terugverdientijd wordt meegenomen in de overweging, is overschakelen naar 
ledverlichting de meest realistische optie. Bij deze overweging zijn de volgende punten meegenomen:

 duurzaamheid: insteek overschakelen van huidige verlichting op ledverlichting
 eenduidigheid m.b.t. het eigenaarschap van de verlichting, namelijk overdracht verlichting 

(lichtmasten, armaturen en lichtbronnen) naar voetbalverenigingen
 financiën: door energiezuinigere lampen zullen de jaarlijkse energielasten dalen
 door ledverlichting is beperking lichtverstrooiing naar bebouwde omgeving beter mogelijk
 door ledverlichting verbetert de kwaliteit van de verlichting van de velden
 overige gebruikers van gemeentelijke sportvelden worden, als ze dit wensen, betrokken bij dit 

onderzoek

2.1 Het overschakelen naar ledverlichting brengt voordelen met zich mee voor een deel van de 
verenigingen.
Het overschakelen naar ledverlichting brengt dus voordelen met zich mee. De sportverenigingen 
staan positief tegenover een overgang naar ledverlichting. Inmiddels hebben de voetbalverenigingen 
offertes opgevraagd om duidelijkheid te krijgen over de hiermee gepaard gaande kosten. Ook hebben 
ze dit gedaan voor de overige gebruikers die betrokken willen zijn bij dit onderzoek. De offertes 
worden eerst beoordeeld en bekeken op haalbaarheid. Ook komen hierbij een aantal bespreekpunten 
aan de orde die verder uitgewerkt moeten worden, zoals: het eigenaarschap van de verlichting 
(lichtmasten, armaturen en lichtbronnen). Het is belangrijk om het proces met betrokken verengingen 
zorgvuldig uit te voeren. Hiervoor is tijd nodig. De bedoeling is dat er dit najaar hierover duidelijkheid is 
en de resultaten aan u kunnen worden voorgelegd.



Kanttekeningen en risico’s
De voorgestelde maatregel leidt alleen tot een besparing bij verenigingen die een eigen locatie 
hebben of die een locatie van de gemeente huren. Het onderzoek ledverlichting loopt waarbij de 
uitkomsten nog niet duidelijk zijn.

Alternatieven:
De diversiteit tussen de sportverenigingen is zo groot, dat werken aan het verlagen voor 
exploitatielasten in het algemeen voor verenigingen niet mogelijk is. Voor de verenigingen die een 
eigen locatie hebben, of die een locatie huren van de gemeente, is de overschakeling van huidige 
verlichting op ledverlichting het meest logisch uit te werken. Zeker in relatie met eigenaarschap van de 
verlichting, waarbij de gemeente zelf ook partij is. Er zijn andere duurzaamheidsmaatregelen (zoals 
warmtepompen), maar deze vragen een (veel) grotere investering, waardoor er niet langer sprake is 
van een beperkte terugverdientijd.

Duurzaamheid:
Insteek overschakelen van huidige verlichting op ledverlichting.

Financiële dekking:
Nader onderzoek ledverlichting vindt plaats. Eventuele financiële consequenties zijn op dit moment 
nog niet aan te geven.

Communicatie:
Wij delen de betreffende verenigingen uw besluit mede. 

Vervolg:
Na afronding onderzoek overgang naar ledverlichting leggen wij de resultaten ter besluitvorming aan u 
voor.

Bijlagen:
Overzicht jeugdsportsubsidies 2021 

Burgemeester en wethouders van Dalfsen,

de burgemeester, de gemeentesecretaris /algemeen directeur,
drs. E. van Lente ing. S.A.D.C. van Geffen



Raadsbesluit 

De raad van de gemeente Dalfsen;

gelezen het voorstel van burgemeester en wethouders d.d. 10 augustus 2021, nummer 1315;

gezien het verzoek van de gemeenteraad bij de vaststelling van de programmabegroting 2021-2024 
om:

- een verkenning naar de mogelijkheden van exploitatiekosten-verlagende mogelijkheden voor 
alle betrokken verenigingen en 

- te komen tot een eerste concreet voorstel voor (minstens) een exploitatiekosten-verlagende 
voorziening, waarbij er sprake is van een beperkte terugverdientijd; 

gelet op de uitgevoerde verkenning naar de mogelijkheden van exploitatiekosten-verlagende 
mogelijkheden voor alle betrokken verenigingen;

gelet op de vraag te komen met een voorstel voor (minstens) een exploitatiekosten-verlagende 
voorziening, waarbij er sprake is van een beperkte terugverdientijd; 

b e s l u i t :

1. Kennis te nemen van de (on)mogelijkheden van exploitatiekosten-verlagende 
mogelijkheden bij sportverenigingen.

2. Vooralsnog te kiezen voor uitwerking van de mogelijkheid om over te kunnen gaan op 
ledverlichting door sportverenigingen op gemeentelijke sportvelden. 

3. Het college opdracht te geven dit onderzoek uit te voeren en opnieuw aan de raad ter 
besluitvorming aan te bieden.

Aldus besloten door de raad van de gemeente Dalfsen in zijn openbare vergadering van 27 
september 2021.

De raad voornoemd,

de voorzitter,            de griffier,  
drs. E. van Lente            drs. J. Leegwater


